Period 3　Grammar and usage

1.It's very convenient to get there by taking Buses No.18, 20, or 26 besides Subway Line 1.
乘车到达那里很方便，可乘坐18路、20路或26路公共汽车，以及地铁1号线。

2.Toronto has some top tourist attractions, which attract millions of visitors every year.
多伦多有一些顶级的旅游景点，每年吸引数百万游客。

非限制性定语从句
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观察句子

①My cousin, whose body is slim, still wants to lose some weight.
②They went to London, where they lived for six months.

③From their research，they discovered and tested 380 distinct ancient Chinese medical treatments that showed promise in the fight against malaria(疟疾).

④Using a lower temperature to draw out the extract, she found a substance that worked.

⑤Later，the medicine was tested on malaria patients, most of whom recovered.

⑥He passed the exam, which surprised all of us.
自主感知
1.句①②⑤⑥是非限制性定语从句，句③④是限制性定语从句。

2．句①中的关系词在定语从句中作定语。

3．句②中的关系词在定语从句中作地点状语。

4．句③④⑤⑥中的关系词在定语从句中作主语。
[image: image2.png]L P

e IR SR






与限制性定语从句相比较，非限制性定语从句是指与主句关系不十分密切，只对主句中的先行词作补充说明的定语从句。其标志是主句和从句之间用逗号隔开。
1．引导非限制性定语从句的关系代词指人时用who、whom和whose；指物时用which和whose。
◆This is our headmaster，who I think has something crucial to tell you.

这是我们的校长，我认为他有非常重要的事情要告诉你。

◆My elder sister has become a doctor，which I wanted to be.

我的姐姐成了一名医生，我原来也想成为一名医生的。

◆The books on the desk, whose covers are shiny, are prizes for us.
书桌上封面闪闪发光的书是我们的奖品。
[即时演练1]——单句语法填空

(1)Lucy is a smart girl，whose ideas are always inspiring.
(2)Not far from the club，there was a garden，whose owner was seated in it playing cards with his children every afternoon.
(3)He loved his parents deeply, both of whom are very kind to him.
(4)Holly，who is from Australia, has a good command of Chinese.
2．引导非限制性定语从句的关系副词有when和where。当先行词指时间时，关系副词用when；指地点时用where。
◆Chaplin lived the last years of his life in Switzerland，where he was buried in 1977.

卓别林在瑞士度过了他的晚年，1977年他被安葬在那里。

◆He fled his hometown in 1992, when he was only 12 years old.

他于1992年逃离家乡，当时他只有12岁。

[即时演练2]——单句语法填空

(1)China is the birthplace of kites, from where kite­flying (放风筝) spread to Japan, R．O.Korea, Thailand and India.
(2)I paid a visit to a company last month，where my brother works.
(3)I'm reading the book Fu Lei's Family Letters these days，where Fu Lei shared his views about life with his son.
(4)We will put off the picnic in the park until next week, when the weather may be better.
3．限制性定语从句与非限制性定语从句存在许多不同之处，主要有以下几点：
(1)引导词不同：关系代词that，关系副词why均不可以引导非限制性定语从句。

(2)非限制性定语从句与主句的关系不像限制性定语从句那样紧密，即使去掉，主句的意思依然清楚完整。它与主句之间通常用逗号隔开，译成汉语时，通常不翻译成定语，而是译成与主句并列的句子。

◆I have two foreign teachers，both of whom are from America.

我有两个外教，他们都来自美国。

◆The foreign teacher who comes from America teaches us literature.

从美国来的那位外教教我们文学。

(3)非限制性定语从句的引导词无论在从句中作什么成分，均不可以省略；而在限制性定语从句中，作宾语的关系代词可以省略。

◆This is the man, whom we talked about just now.

这就是那个人，我们刚才谈论过的。

◆This is the man (that/who/whom) we are talking about.

这正是我们正在谈论的那个人。

(4)在限制性定语从句中，指人时，作宾语的whom可以用who或that代替，但在非限制性定语从句中不可以代替。
◆He is the very person (whom/who/that) we referred to.

他正是我们提到的那个人。

◆He is the very person, whom we referred to just now.

他正是我们刚才提到的那个人。

[即时演练3]——单句语法填空

(1)Until now, we have raised 50，000 pounds for the poor children, which is quite unexpected.
(2)The exact year which/that Angela and her family spent together in China was 2018.

(3)We have a buyer who would like to view the house.

(4)He was a personal friend whom I've known for many years.

4．as和which引导的非限制性定语从句的区别：
(1)as在非限制性定语从句中作主语、表语或宾语，这个定语从句说明整个句子。as引导的非限制性定语从句既可以放在主句之后，也可以放在主句之前，还可放在主句之中，有“像……一样，正如，正像”的意思。
◆As we all know, he studies very hard.(as作宾语)

我们都知道他学习很用功。

◆As is known to all, he is the tallest student in our class.(as作主语)

众所周知，他是我们班最高的学生。
◆Taiwan, as is known to all, is an inseparable part of China.(as作主语)

众所周知，台湾是中国不可分割的一部分。

(2)which引导的非限制性定语从句既可指代整句话的内容，也可指代某个词或词组，但是不能放在句首。

◆He was late for the meeting, which made the chairman very angry.(which指代整个主句的内容)

他开会迟到了，主席为此非常生气。

◆I want to buy the house, which has a garden.(which指代the house)

我想买这座房子，它带有一个花园。

[即时演练4]——单句语法填空
(1)When completely devoted to the task，as was often the case, he would totally forget about eating or sleeping.
(2)You may think of giving up study, in which case just think it over before making the decision.
(3)Many factors influence a student in his/her study，most of which I think are out of a teacher's control.
(4)As is known to all，the compass was first made in China.
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Ⅰ.单句语法填空
1．Scientists have advanced many theories about why human beings cry tears, none of which has been proved.

2．She was taking the food to the refugee camp, in which she distributed it to the children.
3．I am looking forward to the day when my daughter can read this book and know my feelings for her.
4．Tu Youyou was awarded the Nobel Prize, which is considered one of the highest international honours a person can receive.
5．Davis wanted to visit the farm where the seawater rice was grown.
6．Some people who are successful language learners often fail in other fields.

7．The sun heats the earth, which makes it possible for plants to grow.
8．Then he met Mary, who invited him to a party.
9．There was a net bar around here, as I remember.
10．He changed his mind again, which made us all angry.
Ⅱ.句型转换
1．They are all making a journey to Tibet.I have been there three times.
→They are all making a journey to Tibet, where I have been three times.
2．They gave us many books.There is much information we need in them.

→They gave us many books, in which there is much information we need.
3．He has three sons.Two of them are doctors.
→He has three sons，two of whom are doctors.
4．He is from England.Everyone here knows that.
→He is from England，as is known by everyone here.
5．Mary was late for class again.That made her teacher very angry.
→Mary was late for class again, which made her teacher very angry.

6．Amy eats lots of fruit and vegetables.All of the fruit and vegetables are good for her health.
→Amy eats lots of fruit and vegetables, all of which are good for her health.
7．Daniel's hobby is shooting.He has decided to join the shooting club this term.

→Daniel, whose hobby is shooting, has decided to join the shooting club this term.
8．My parents live in a tall building.Its window faces to the blue sea.
→My parents live in a tall building, whose window faces to the blue sea.
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[层级一　小题夯基练]
维度一　单句语法填空
1．He likes the beautiful city，where he has lived for a long time.

2．The homeless man，who I thought did not buy himself anything to eat，went back into the store.
3．There are two buildings，the larger of which is apparently distinct.
4．Mr Smith，whose native language is English，can speak Chinese fluently.
5．We will be shown around some places，where other novelists seldom go.
6．The factory produces many shoes every year，80% of which are sold abroad.
7．The children，who wanted to play football，were disappointed when it rained.
8．As is known to all，Madame Curie won the Nobel Prize twice for her scientific discoveries.
9．Dorothy was always showing off her clothes，which，of course，made us a little annoyed.
10．I have invited some friends to the party，most of whom have obtained support from the club.
11．Many people sleep with the charging phones right next to their heads，which could increase the chances of getting cancer.
12．We have three foreign teachers，two of whom are from Canada.
13．As is often the case in science，there is no simple answer.
14．I live next door to a couple whose children often make a lot of noise.
15．Sharing bread or other foods is a common human tradition that can promote unity and trust.

维度二　语法与写作
1．上周我通过了考试，那是很重要的考试。

Last week I passed the examination，which was very vital.
2．汤姆在比赛中被打败了，这(件事)使他的父亲很生气。

Tom was defeated in the game，which made his father very angry．

3．教授有两个儿子，他们都对科学研究感兴趣。

The professor has two sons，both of whom are interested in scientific research.
4．正如我们所知，这个足球俱乐部的成员主要是年轻的男孩。

As we all know，the members of this football club are mostly young boys.

5．我们要把远足延期到下周，那时我们就不会这么忙了。

We will put off the outing until next week，when we won't be so busy．
维度三　语篇练习
When Li Hua was young，he worked on an old farm，1.where there were few young people.He felt very lonely.He often walked near the village in his free time，hoping to talk to some villagers.One day，he came across an old man, 2.who used to be a brave soldier when he was young.Li Hua found that old man was so interesting that he made friends with him.Once，the old man told him of his experiences in the battles，most of 3.which were very interesting.Li Hua was moved by the old man's story and he decided to write a novel.As a result，the novel attracted so many people，among 4.whom was a young woman.The woman，5.whose husband was a famous director，was touched by that novel and recommended it to her husband.6.As we all know，a clever director won't give up an interesting story.One year later，the film, 7.which was adapted from that novel，became a big hit.
维度四　书法与写作
请临摹之后再利用课余时间背诵。
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提醒：①每个字母圆润饱满，压线书写；②宜用0.5或0.7 mm中性笔。

[层级二　语篇提能练]
Ⅰ.阅读理解
A
Many wealthy and well­travelled people want a completely new experience, but they don't necessarily want to give up luxury accommodations and service.The following vacations could be best choices.

Cruise down the Amazon River
Aqua Expeditions takes up to 32 passengers at a time on guided tours of three, four, or seven days down the Amazon River. Those adventurers see forests and waterfalls, visit local fish markets, and take canoe trips.They also take in wildlife such as capuchin monkeys and river dolphins.
Go Clamping in Montana
The Resort at Paws Up located on a cattle ranch (大牧场) is a standout in the type.The ranch rents homes with up to four bedrooms, but it's the luxury tents that offer the guests a chance to get close to nature.Tents are arranged into camps, each of which has a private chef and a butler, the latter of whom helps build campfires and arrange daytime activities.Guests can take part in a cattle drive, go clay shooting, take a hot­air balloon trip, or ride horses.
Climb Inside a Volcano in Iceland
Iceland is famous for its volcanoes.Thrill­seekers can actually go down into the dormant (休眠的), 700­foot­deep Thrihnukagigur, by using an open elevator.Take a helicopter if you want to skip the 2­mile hike to the volcano, and arrange a private tour to avoid crowds. And visitors travelling there also can enjoy the luxury hotels such as the ION Luxury Adventure Hotel and the Hotel Rangá.

【解题导语】　本文为一篇应用文，介绍了三个假期旅游项目。
1．What can adventurers do when travelling down the Amazon River?
A．Enjoy luxury hotels.
B．Travel with hot­air balloons.

C．Get a chance to see wildlife.
D．Ride horses along the trail.
C　解析：推理判断题。根据第二段中的“They also take in wildlife such as capuchin monkeys and river dolphins.”可知，沿着亚马孙河旅游的人可以有机会看到野生生物。
2．At which place can guests enjoy food that is quite to their taste?

A．Aqua Expeditions.
B．The Resort at Paws Up.
C．Thrihnukagigur.
D．The Hotel Rangá.
B　解析：推理判断题。根据第三段中的“each of which has a private chef and a butler”可知，在The Resort at Paws Up, 每个营地都配有私人厨师。由此可知，游客在这里可吃到非常符合自己口味的食物。
3．What do the three vacations have in common?
A．They are adventurous.
B．They are animal­centered.
C．They all provide a private tour.
D．They are intended for new travellers.
A　解析：推理判断题。第一个项目提到adventurers, 第二个项目提到“take a hot­air balloon trip, or ride horses”，第三个项目提到寻求刺激的人(Thrill­seekers)可以下到700英尺深的休眠火山中。故这三个项目的共同点就是惊险的、刺激的。
B
That morning, I dropped our eldest at kindergarten and returned home to let our two younger children play while I worked on my medical report. It was wonderful, but it hit me that my career in hospital wasn't making a difference in anyone's life. I needed something that would stretch my limits and push me to grow. My career enabled me to work from home. I could work from home, and become a foster (领养) mother, providing safety for a child who needed it desperately.
On Monday morning, I picked up the phone and dialed the number I had googled for the nearest Department of Children' Services. The man on the other end was receptive to my questions and explained the next step of training, involving eight weeks of classes designed to prepare and educate foster parents. We continued through all the classes, the home visits, background checks, and seemingly endless steps.

Five long months after we were approved, the phone rang. In the middle of the night, I woke my husband and rushed to East Tennessee Children's Hospital. Our placement was waiting for us in the emergency room, sick and lack of nutrition. It didn't take long for us to realize the full depth of her suffering. Six months later, her half­brother came to us by our request. We now had five children under our care.
On August 12, 2016, our family of seven walked into a small courtroom. The children's lawyer and social worker were there. With just a few words, our adoption was finalized. These two amazing children weren't going home, because they were already home. We are their forever family and they are our forever children. We may not be able to change the entire world, but we have changed the world entirely for our new children.
【解题导语】　本文是一篇记叙文。文章主要讲述了作者在医院有一份满意的工作，但是作者想要通过自己的努力来改善他人的人生，于是走上了收养孩子的道路。
4．How did the author feel about her hospital work?

A．Unusually demanding.
B．Lacking in motivation.
C．Filled with challenges.
D．Packed with chances.
B　解析：推理判断题。根据第一段中的“It was wonderful...who needed it desperately.”可知，作者的工作和生活都很好，但是作者意识到自己在医院的工作不能让别人的生活发生改变，需要做一些事来拓展她的极限、促使自己成长。由此推断作者觉得自己在医院的工作缺少动力。故选B。
5．What led the author to decide to adopt children?
A．She wanted to make a difference in other people.
B．She felt sympathetic for abused children she knew.
C．She felt confident about her ability to raise children.

D．She experienced training to raise children properly.
A　解析：推理判断题。根据第一段中的“It was wonderful, but...who needed it desperately.”可知，作者意识到在医院的工作并没有改变任何人的生活，她需要一些能拓展她的极限、推动她成长的东西。于是希望挑战自己的能力，为需要安全的孩子提供安全的成长环境，由此可推知作者收养孩子的原因是她想给别人的生活造成影响。故选A。
6．What does the underlined word “placement” in paragraph 3 refer to?
A．The child to be adopted.
B．The need to get trained.
C．The approval of adoption.
D．The official at the hospital.
A　解析：词义猜测题。根据第三段中的“Our placement was waiting for us in the emergency room...under our care.”可知，作者他们的placement在医院的急诊室等待作者，一脸的病态，并且营养不良。没过多久他们就意识到她的痛苦有多深。六个月后，她同父异母的弟弟应作者他们的要求来找他们。他们现在照顾五个孩子。故这里的placement指作者准备领养的孩子。故选A。
7．Why did the author appear at the courtroom?
A．To put the adopted kids elsewhere.

B．To receive another adopted child.
C．To begin the kids adoption in her home.
D．To make the adoption officially legal.
D　解析：推理判断题。根据最后一段中的“On August 12, 2016, our family of seven walked into a small courtroom. The children's lawyer and social worker were there. With just a few words, our adoption was finalized.”可知，2016年8月12日，作者一家七口走进一个小法庭。孩子们的律师和社会工作者都在那里。只说了几句话，收养就完成了。由此可推断，作者出现在法庭上是为了使收养正式合法化。故选D。
Ⅱ.七选五
How to Practice Emotional Self­Care
Emotional self­care activities can help you deal with stress and improve overall well­being.1.________，like going to school, working at a stressful job, or taking care of a loved one. If you can understand your needs and learn to put yourself first sometimes, you'll be able to better take care of yourself and your other responsibilities.
·Manage stress.2.________. Sources of stress might include having a lot to do with work, school, or taking care of someone else.Recognize what you have control over, which is usually just your reaction to the stress.Practicing relaxation techniques will increase energy, motivation, and productivity.
·Surround yourself with supportive people.Spend time with friends, family, and others who make you feel good about yourself.Choose people who respect your needs and boundaries.Make sure the people you spend time with are considerate, reliable, and supportive of your goals.3.________.
·Make time for fun.It's important to make time for fun and leisure, especially when you're stressed.Remember to take part in a variety of things for fun and involve other people.
·Consider seeking advice.Know when you're feeling overwhelmed (不知所措的) and don't be afraid to seek professional help.Needing to talk to somebody doesn't make you broken; it makes you human.Put effort into finding somebody you can trust and connect with. 4.________，the talk won't be beneficial.
·Give yourself affirmations (肯定).Encourage and recognize yourself by saying something that brings confidence to you.5.________．
A．Try to manage and reduce stress in your life
B．It can be difficult to ask for or accept help when you need it
C．Avoid people who exhaust you, belittle you, or stress you out
D．Pick a phrase or saying that's positive, personal and powerful
E．Make sure you're not always the one helping everyone else out
F．If you're not able to form a relationship with your psychological doctor
G．Practicing emotional self­care is especially important if you have many responsibilities

【解题导语】　本文介绍了如何练习情绪管理。
1．G　解析：根据下文中的“like going to school, working at a stressful job, or taking care of a loved one”可知，G项“如果你需要担负起很多责任，练习情绪管理便尤其重要”符合语境。
2．A　解析：根据上文中的“Manage stress.”可知，本段建议管理压力。故A项“尝试去管理并减少你生活中的压力”符合语境，承接上文。
3．C　解析：根据上文中的“Make sure the people you spend time with are considerate, reliable, and supportive of your goals.”可知，确保和考虑周到、可靠而又支持你目标的人相处，故C项“要避开使你精疲力竭、贬低你或者让你压力过大的人”符合语境，与上文形成对比。
4．F　解析：根据上文“要努力寻找你可以信任和与其建立联系的人”以及下文“则一切谈话都是于你无益的”可知，F项“如果不能与自己的心理医生建立起关系”承接上下文，符合语境。
5．D　解析：根据上文可知要给自己肯定。通过对自己说一些让自己自信的话来鼓励和认同自己。故D项“选择一句积极、个性化并且有力量的短语或者格言”符合语境。
Ⅲ.语法填空
Li Daiyu and Liu Qian went to Canada to pay 1.____________ visit to their cousins in Halifax.They decided to fly to Vancouver and then take the train.The thought of crossing the whole country was 2.____________(excite) for them.

Firstly they 3.____________(spend) a couple of days in Vancouver seeing the sights.Despite the bad weather, they took a boat ride out into the bay, and later visited an island 4.____________ had wonderful shops selling crafts and antiques.

The next morning, they arose early 5.____________(take) the train to Lake Louise, passing through the Canadian Rockies.When the train arrived at the station, they took a taxi to Lake Louise, where the blue water 6.____________ (literal) took their breath away.In addition 7.____________ seeing spectacular mountain peaks and forests, one highlight of their trip was being able to see many different 8.__________ (creature). After that, they caught the train towards Toronto.One of the train's first stops was in Edmonton.Edmonton is freezing cold in winter, with daily temperatures 9.____________(average)－10 ℃.

From Edmonton, the train headed southeast across the great Canadian Prairie. The train thundered on, through the rolling hills.There 10.____________(be) frost on the ground, confirming that autumn had arrived in Canada.Finally they reached the capital of Ontario, Toronto.All in all, their trip was very interesting.
【解题导语】　本文叙述了李黛予和刘倩在去加拿大的哈利法克斯看望她们表兄(妹)的过程中所领略到的加拿大的美丽风景。
1．a　解析：考查冠词。短语pay a visit to意为“去参观……”。
2．exciting　解析：考查形容词。空处作表语，句子的主语是The thought, 所以要用exciting, 表示“令人兴奋的”。
3．spent　解析：考查动词的时态。根据全文内容可知，本文讲述的是发生在过去的事情，故此处应用一般过去时。
4．that/which　解析：考查定语从句。分析句子结构可知，空处引导定语从句，并在从句中作主语，先行词为an island, 故填that/which。
5．to take　解析：考查非谓语动词。根据语境可知，此处表示目的，故用不定式作状语。
6．literally　解析：考查副词。此处应用副词作状语，故填literally。
7．to　解析：考查介词。in addition to意为“除……之外(还有)”，是固定短语。
8．creatures　解析：考查名词复数。creature意为“生物、动物”，为可数名词，根据空前的many different可知，此处应用其复数形式。
9．averaging　解析：考查非谓语动词。此处使用了with复合结构，daily temperatures和average之间是逻辑上的主谓关系，故要用动词­ing形式。
10．was　解析：考查动词的时态和主谓一致。此处为there be句型，主语为空后的frost, 此处frost意为“霜”，为不可数名词，故谓语动词应用单数形式；结合本文时态可知，此处应填was。
